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SKRAĆENI ZAPISNIK 
 
sa 20. ( sveĉane ) sjednice  Skupštine Istarske ţupanije, odrţane  30.03.2011. godine  u 
Sabornici u Poreĉu. 
 
 Voditeljica programa sveĉane sjednice   DUBRAVKA SVETLIĆIĆ.  
 

Sveĉana sjednica  zapoĉela je u  11,15 izvoĊenjem drţavne himne «Lijepa  naša» i 
sveĉane  pjesme  «Krasna zemljo - Istro milo «, koje je otpjevala sopranistica Milena Soldatić 
uz klavirsku pratnju tenora  Marka Marića. 
 
VIJEĆNICI SKUPŠTINE ISTARSKE ŽUPANIJE 
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R
R.br. 

B 

 
VIJEĆNIK 
 

 
LISTA 

 
PRIMJEDBE 

1
1. 

Vesna Dabo-Vlahović IDS – HNS  

2
2. 

 Furio Radin   IDS – HNS  Od 

3
3. 

 Mirjana Antonelić IDS – HNS  

4
4. 

 Valter Drandić IDS – HNS  

5
5. 

 Katarina Nemet IDS – HNS  

6
6. 

 Nevija Poropat IDS – HNS  

7
7. 

 Tedi Chiavalon IDS  -HNS   

8
8.  

 Roberta Lakošeljac IDS – HNS  

9
9. 

 Ahmed Makota IDS - HNS   

1
10. 

Vojo Kliĉković IDS - HNS   

1
11. 

Tom Bisaku                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            IDS - HNS    

1
12. 

 Eda Klapĉić IDS - HNS   

1
13. 

 SerĊo Baskijera IDS - HNS   

1
14.  

 SerĊo Rigo IDS - HNS   

1
15. 

 Marin Grgeta IDS - HNS   

1
16. 

 Alida  Perkov IDS - HNS   

1
17. 

 Tamara Brussich IDS - HNS   

1
18. 

 Danica Miletić IDS - HNS   

1
19. 

 Silvio Brunelli IDS - HNS   

2
20.  

Jasna Smojver – 
Kompas 

IDS - HNS    

2
21. 

Stjepan Mraković IDS - HNS    

2
22. 

Evelina Biasiol – 
Brkljaĉić 

HSU – HSLS  

2
23. 

 Ivica Mikulĉić HSU – HSLS   

2
24. 

Zdenko Plisko HSU - HSLS  

2
25. 

Nenad Boršić HDZ – HSS    

2  Marino Roce HDZ – HSS   
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R
R.br. 

B 

 
VIJEĆNIK 
 

 
LISTA 

 
PRIMJEDBE 

26. 

2
27. 

 Oliver Gmitrović HDZ – HSS   

2
28. 

 Zvonimir Ĉoga HDZ – HSS  

2
29. 

 Nika Krstevski HDZ – HSS  

3
30. 

 Dino Kozlevac SDP – ZELENI  

3
31. 

Josip Anton Rupnik SDP– ZELENI  

3
32. 

Lucija Debeljuh SDP – ZELENI  

3
33. 

Maja  Šarić – Diković  SDP – ZELENI  

3
34. 

 Plinio Cuccurin  NEZAVISNI  

3
35. 

Vlado Ivetić NEZAVISNI  

3
36. 

Tullio  Fernetich NEZAVISNI  

3
37. 

Alen Rosanda  NEZAVISNI  

3
38. 

Ivo Uccio Miletić NEZAVISNI  

3
39. 

Viktor  Krapljanov  NEZAVISNI  

4
40. 

Nenand  Ĉendak NEZAVISNI  

4
41. 

Gvido Jermaniš NEZAVISNI   

 
 
      D N E V N I  R E D :                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

 
1. Otvaranje sveĉane sjednice Skupštine Istarske ţupanije  u povodu  Dana Statuta 

Istarske ţupanije - Prigodni govor  predsjednika Skupštine Istarske  ţupanije Dina 
Kozlevca, 

2. Prigodni govor  Ţupana Istarske  ţupanije Ivana Jakovĉića, 
3. Obraćanje gospodina  Stjepana Mesića, predsjednika  Republike  Hrvatske – 

poĉasnog  graĊanina Istarske  ţupanije, 
4. Glazbeni program, 
5. Zatvaranje sveĉane sjednice 

 
 AD- 1 OTVARANJE SVEČANE SJEDNICE SKUPŠTINE 
           ISTARSKE ŽUPANIJE U POVODU DANA 
           STATUTA ISTARSKE ŽUPANIJE – PRIGODNI 
           GOVOR  PREDSJEDNIKA SKUPŠTINE ISTARSKE 
           ŽUPANIJE DINA KOZLEVCA 

 
Pozdravlja : 
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- sve  vijećnice i vijećnike Istarske  ţupanije, 
- drage nam goste,  

 -  predsjednika  Stjepana Mesića, poĉasnog  graĊanina  Istarske  ţupanije,  
 - Nenada Ĉanka, ĉlana  parlamenta Republike  Srbije i dugogodišnjeg prijatelja  
Istarske ţupanije,  

- Ivana Jakovĉića, Ţupana Istarske ţupanije,  
-  zastupnike u Saboru Republike  Hrvatske ,  
-  predstavnike  policije, Hrvatske  vojske i svih  tijela  drţavne uprave,  
-  naĉelnike i gradonaĉelnike Istarske  ţupanije ,  
- predstavnike  Sveuĉilišta, Gospodarske komore i svih gospodarskih  subjekata, 
- predstavnike  Saveza antifašistiĉkih  boraca i hrvatskih ratnih veterana,  
- predstavnike  Poreĉko- pulske biskupije i ostalih vjerskih  zajednica,  
Pozdravlja  : 
-   izvoĊaĉe kulturno – umjetniĉkog programa,  
-   sve prisutne pravne institucije, njihove predstavnike, sve prisutne graĊane koji 
prisustvuju  sveĉanoj sjednici., 
Poseban pozdrav upućuje  predstavnicima  javnih  medija.     
U nastavku  se  prisutnima obratio slij4dećim rijeĉima : 
«Poštovane dame  i gospodo vijećnice i vijećnici Skupštine Istarske  ţupanije,  
poštovani gospodine Mesiću,  
gospodine Ţupane,  
poštovane dame i  gospodo, uzvanici i gosti, signore  e signori, tutti i presenti. 
Danas  kao i  prethodnih godina u ovom povijesnom  zdanju Istarske  sabornice 

Skupština Istarske  ţupanije  obiljeţava Dan Statuta  Istarske  ţupanije, la Giornata dello  
Statuto istriano.  
 Uz prisustvo  svih  vas, poštovani uĉesnici i uz  prisustvo, gospodina Stjepana Mesić, 
poĉasnog graĊanina Istarske  ţupanije, kojemu zahvaljujem što je danas sa nama i za  svu 
podršku i  razumijevanje koje je, kao predsjednik Republike Hrvatske, iskazao prema 
Istarskoj  ţupaniji.  Hvala  vam. (Aplauz). 
 Dozvolite  da se podsjetimo  da je u ovom povijesnom zdanju Istarske  sabornice u 
kojoj su donesene mnoge  danas povijesne odluke , naše kolege tadašnji vijećnici utvrdili su 
još  1994. godine Statut  Istarske ţupanije. Nakon toga valjalo je voditi  formalno pravnu 
bitku, a u suštini radilo se o politiĉkom protivljenju tadašnje centralne vlasti, meĊutim, to je u 
konaĉnici rezultiralo pravorijekom  Ustavnog  suda  Republike Hrvatske kao jedinim pravim i 
poštenim rješenjem.  
 U Istarskoj sabornici simbolu  za prava naroda  donesene  su 24. rujna 2002. godine 
dvije znaĉajne odluke i valja se na njih podsjetiti, a to je Odluka o proglašenju Dana Istarske 
ţupanije  posvećenog  povijesnim  pazinskim odlukama o prikljuĉenju Istre matici domovini  
Hrvatskoj, koja je i  odlukom Sabora  RH proglašen  za  Spomen danom u  RH. I  druga je 
bila Odluka o proglašenju Dana  Istarskog statuta, la Giornata  dello  Statuto istriano, kojeg 
danas obiljeţavamo. 
 Na donesene odluke svi  ćete se zajedno sloţiti da, bez obzira  na politiĉke  razlike, 
moţemo biti i jesmo  sa pravom ponosni.  
 Donošenjem Statuta  potvrdili  smo, ne samo naše  opredjeljenje i naĉin ţivljenja u 
Istri sa najvišim vrijednostima  koje su  višekulturnost, višejeziĉnost, suţivot,  convivenza, 
poštivanje  antifašistiĉkih vrijednosti, poštivanje naših  tradicija i  duhovnosti, slobodu u 
pravom smislu te rijeĉi.  
   Na temelju iskustva iz povijesti zatvorili smo jednu stranicu  i donijeli Statut  za 
budućnost, za generacije koje dolaze iza nas.  
 Lo Statuto è in  certo modo lespressione della  nostra vita in Istria, lo Statuto  
lespressione della  nostra  volonta di rispetare delle singoli divessità 
 e della  convivenza  dei  nostri  cittadini: Croati, Italiani e altri  cittadini  apartenetni  ad'altre 
nazionalità che vivono oggi in Istria.  
 Dame i gospodo, signore e signori, upravo  smo i našim  Statutom utvrdili naše 
opredjeljenje  za vrijednosti i utvrdili smjernice  za put u Europsku uniju i  za formalnu 
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pripadnost Europskoj zajednici  drţava i naroda, ma da smo mi tu u Istri odavna u srcu 
Europe.  Stoga  s pravom oĉekujemo da Republika Hrvatska zadovolji uvjete i postane  
punopravna ĉlanica  Europske unije.  

Danas smo suoĉeni sa teškoćama, krizom, prvenstveno gospodarskom, koja  se 
odrţava na sve dijelove  društva i koja ni nas nije mimoišla. GraĊani se više osjećaju  teret 
krize i teškoće u svakodnevnom  ţivotu. Mi  ţelimo dati svoj puni  doprinos  razvoju, imamo 
jasnu viziju   razvoja u Istarskoj  ţupaniji i ne moţemo nikako biti zadovoljni odnosom 
centralne vlasti prema, prvo, gospodarskim problemima i svemu onome  što moţemo u Istri  
napraviti, a pogotovo dinamikom izlaska iz krize, koja se  trenutno nudi. Upravo u Isti  ţelimo 
i zahtijevamo da se stvore uvjeti na razini Republike Hrvatske  ĉime bi se omogućilo 
aktiviranje ogromnog potencijala i omogućilo graĊanima  Istre  da u što većoj mjeri  upravljaju 
i odluĉuju o svojim  sudbini i upravljaju  svojim  resursima. Traţimo ono što je već odavno 
omogućeno zemljama  Europske unije.  

Idemo u susret izborima  i voljom graĊana  izravnoj promijeni vlasti. Pa  tko zna  po 
koji put nalazimo se opet na povijesnoj prekretnici, koliko god izgledala teška rijeĉ. Stoga s 
pravom oĉekujemo što prije snaţnu decentralizaciju kako ovlasti tako i financijskih sredstava 
to  jest  regionalizaciju koja je jedna od temeljnih vrijednosti današnje Europe. Upravo  će to  
snaţno omogućiti da graĊani Istre, koji su bezbroj puta izrazili svoju politiĉku volju i 
opredjeljenje, pa i donošenje Statuta Istarske ţupanije, potvrdili da  ţele raditi i  ţivjeti od 
svoga  rada i odluĉivati o bitnim stvarima  svojega ţivljenja.     

Dame i gospodo, signore  e signori,  svi prisutni ! 
Dozvolite mi da kaţem na kraju da sa vjerom u bolje dane i svjetliju budućnost svima 

nama, svim vijećnicama i vijećnicima,  a tutti i consigleri i svim uĉesnicima, ai  ospiti, svim 
graĊanima Istarske  ţupanije, ĉestitam, auguro, Dan Istarskog  statuta, la  Giornata  dello  
Statuto istriano. 

Hvala lijepa. Grazie». 
 
 AD – 2 PRIGODNI GOVOR  ŽUPANA ISTARSKE ŽUPANIJE 
                       IVANA JAKOVČIĆA  
 
IVAN JAKOVČIĆ :  
 
 «Poštovane vijećnice i vijećnici, egregie  consiglere e consiglieri, poštovani 
predsjedniĉe  Stjepane  Mesić, drago  Stipe, ako smijem tako reći, dragi Nenade, tebe  neću 
pitati  smijem  reći, tebi  će reći odmah. 
 Poštovane dame i gospodo, svi prisutni, tutti i presenti ! 
 Ţivimo godine koje svakoga  dana donose neku promjenu, ţivimo dane  u  kojima 
dogaĊaji u svijetu  ili  u našoj  zemlji, pa i u našoj regiji, doslovno iz minute u minutu mijenjaju 
politiĉko stanje, ekonomske parametre, pa mijenjaju tako i prioritete. Takav dinamizam traţi i 
od  nas promtne odgovore, spremnost   na brţe reakcije, efikasne i jasne poteze. 

 Svakako Istra ima svoje  ĉvrste temelje  na kojima je  uostalom izgraĊen i ovaj dan, 
Dan Statuta  Istarske ţupanije, la  Giornata dello  Statuto della  regione  istrijana, najljepša 
istarska karijatida novoga doba.  

Istarski statut je temelj  svih odnosa u  Istri, dokument našeg vremena, dokument 
kojeg smo mi  stvarali, dokument na kojeg, siguran sam, moţemo biti ponosni.  

Zato pozivam, upravo  sada pred popis stanovništva da se svi graĊani izjasne 
slobodno upravo onako kako se osjećaju kada je u pitanju nacija, vjera ili  jezik. Ako tako  
ţivimo s ljubavlju prema  bliţnjemu nikakvo  globalno svjetsko dogaĊanje nas ne moţe 
omesti. 

E  stato davero un lungo camino anche  molto tortuosao, però, oggi , possiamo  
constatare con orgoglio che  siamo riussciti a rivendicare parte  dei  diritti statutari  disattesi  
dallo  stato e  che  molte cose  che  abbiamo insieme progettato, sopratutto  quando 
parliamo di  bilinguismo  e della  multicultarita istriana  oggi  l'abbiamo  come parte  della vita  
quotidiana. 
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Inoltre, nella prima  settimana di aprile di  questo  anno  iniziera  un progetto  europeo 
il cui  acronimo è  .I.M.P.L,E. e di  cui  la Regione istriana   è 
 capofila. Grazie  a questo progetto, entro  la fine della  prima  fase che si  concludera nel  
2013, verrà  affrontato il  tema del  bilingismo  con un  accento particolare sul bilinguismo  
visivo – in armonia   con gli  statuti  dei  comuni, delle  città  e della Regione  istriana, grazie 
propio allo  Statuto  della  nostra regione.  

Naravno, naši prioriteti su poznati, ali uvijek ih treba iznova iznositi.  Puna 
zaposlenost, moderna infrastruktura, kako ona prometna, tako i sva  druga, energetska, 
zaštita okoliša, socijalna, zdravstvena. Suradnja s europskim regijama ima takoĊer najviši 
prioritet. MeĊutim, svakako  najvaţnija je izgradnja nove bolnice. I zato oĉekujemo  da će 
Vlada i Ministarstvo zdravstva do ovoga ljeta napokon  razriješiti  sve financijske dileme. 
Svako daljnje odugovlaĉenje oko izgradnje  pulske bolnice, u suprotnom smatrat ćemo da je 
iskljuĉivo   politiĉki motivirano  na što  će , to moram potpuno jasno reći,  Istarska  ţupanija  
svakako morati i politiĉki  odgovoriti.    

Raduje nas volja  talijanskih susjeda, talijanskih vlasti, da nam pomognu u izgradnji i 
opremanju bolnice, ali  Hrvatska, prije  svega Hrvatska  vlada, mora  zaokruţiti  financijsku  
konstrukciju i to naprosto  više  ne moţemo  ĉekati. Stoga koristim ovu priliku da pošaljemo 
jasnu poruku  Vladi RH da odmah zajedno pristupimo  iznalaţenju rješenja za izgradnju 
bolnice, jer ćemo u  suprotno morati uĉiniti radikalne korake koji  svakako   ne bi doprinijeli  
stabilnosti zemlje, naroĉito pred oĉekivanje završetak  pregovora s Europskom unijom ĉemu  
svakako dajemo punu  podršku. 

La Regione istriana è per ecelenza la  regione della  cultura. Con  lemanazione  della  
strategia  culturale istriana i  operatori  culturali  e  i vari artisti in  colaborazione con 
l'aministrazione  regionale hano disegnato i obbietivi piú   inportati tra i  qualli spicano la  
tutela  e l'evazione dell'endita istriana fondata sul patrimonio  e gestita in maniera  
contemporanea.   

La celebrazione dei  150  anni  dalla  fondaziome della  Dieta istriana in  questo 
edifficio  tenuta si alora propio in  questa sede aportera all'ulteriore   raportamento della  
nostra identita regionale in questa epoca di  globalizazione. Migliaia sono gli amanti  dei canti 
popolari istriani il kanat, le  bettidnade, il balun, i  sete passi, o pure il  dţez, il rock, il pank e 
del  teatro, constituiscono i pilastri del diletantismo regionale,  scritori, bibliotecari e i amanti 
della  parola  scrita. Tutti loro  contribuisconlo alla  creazione di una  atmosfera dove la 
cultura rapresenta il modus vivendi dell'Istria.  Sara la  conessione di  cultura  e turismo e la  
colaborazione sui proggeti internazionali a dimostrare le  nostre  conquiste culturali. Il  passo 
sucessivo  sara quello  di  onorae il  nostro  operato in ampio ambito di qualità  per rimanere 
sopratuto  l'Istria regione di  cultura. 

Pozdravljamo napokon  djelotvornu borbu protiv korupcije u  društvu. Razrješavanjem 
mnogih  sluĉajeva koji su potresali zemlju, ipak su, neovisno  o tim potezima, naravno, 
dobrodošli. Zato još jednom i ovom prilikom  pozivam policiju, DORH, odnosno USKOK,  da 
ispitaju sve  sluĉajeve o kojima  se u Istri govorilo, pisalo, a naroĉito one gdje se spominju  
sadašnji i bivši  ţupanijski  ĉelnici ili nositelji izvršnih vlasti  u  općini i  gradovima. Oĉekujemo 
i traţimo brzu  istragu  svakog sluĉaja. To govorim, naravno, zato jer nam  je dosta 
podmetanja i  blaćenja od ljudi koji nemaju nikakav autoritet meĊu  graĊanima, ali  su , 
naravno, za senzacionalistiĉke medije vrlo zanimljivi. Ţelimo  da se ova  zemlja izgradi nakon 
svih korupcijskih  sluĉajeva i  pretvorbeno privatizacijskih pljaĉki, na zdravi ekonomskim 
osnovama, jer ćemo  u suprotno vrtjeti se u krugu i tonuti sve dublje. 

Duboko sam uvjeren da, barem za Istru, već danas moţemo reći da je  stvaramo  na 
zdravoj i konkurentnoj  ekonomiji, jer za posebni uspjeh nije  potrebno bilo koga ili nekoga  
potkupljivati.  

Dame i gospodo, signore  e signori.   
Ma da nam se nezaposlenost, naţalost, udvostruĉila, iznosi oko 10 %, bliţe i  daljnje  

okruţenje biljeţi, naţalost, još teţe postotke, još  veće postotke. MeĊutim, neovisno o 
globaliziranoj ekonomiji, ipak, nas ne zanimaju  baš  previše  drugi i  ţelimo se koncentrirati 
na razrješenje naše ekonomske situacije. Zato smo nedavno obišli sve istarske gradove i 
općine. Imali smo susrete sa mnogobrojnim gospodarstvenicima, sa Hrvatskom 
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gospodarskom komorom, Hrvatskom obrtniĉkom komorom,  sa Sveuĉilištem u Puli i uvjeren 
sam da će naš zajedniĉki napor rezultirati konsenzusom , ne samo,  oĉito i jasnoj potrebi  
izlaska iz  krize, već i o naĉinu izlaska iz  krize. Tome treba dodati i jasan stav da Istarska 
ţupanija je uţivala onaj stupanj regionalne samouprave ili autonomija, ako  hoćete, o kojima  
ĉesto govorimo, tada bi  nas i ova svjetska kriza samo dotakla, a  moţda i mimoišla, jer smo  
neovisno o  nepovoljnoj  sektorskoj analizi, ipak, mogli realizirati  razvojne programe zbog 
kojih već cijelo desetljeće ukrštavamo koplja. 

Decentralizacija  Hrvatske je  nuţnost bez koje naša zemlja nikada neće biti 
gospodarski konkurentna  u odnosu  na druge zemlje  Europske unije.  Ja  vjerujem da će se 
to napokon shvatiti,  ako ne  u ovoj Vladi, onda nadam se u  nekoj budućoj  Vladi. 

Istarska  ţupanija  će uskoro za  dva, tri  tjedna, predstaviti naš  model razrješenja  
dva kljuĉna problema. Prvo , stvaranje uvjeta za  trajnu punu  zaposlenost, i drugo, stvaranje 
uvjeta  za trajniju konkurentnost svih sektora gospodarstva.   

Neki pitaju  da li smo  realni  u tim ciljevima?  
Tvrdim  da jesmo. Naime, i prije  10 godina kada sam  imao  ĉast postati istarskim 

ţupanom,  najavio sam  da ćemo prepoloviti  nezaposlenost i to  samo u nekoliko  godina, i 
to smo uĉinili . Sustavnim pristupom uspjeli smo prepoloviti  nezaposlenost već negdje  
2005. godine 

Istra je prije samo nekoliko godina praktiĉki bila na pragu pune zaposlenosti. 
MeĊutim, ono što je tada  nedostajalo je stvaranje  dodatnih mehanizama zaštite 
konkurentnosti gospodarstva. Treba ipak  reći dogode li se kataklizme u svjetskom turizmu, 
brodogradnji ili autoindustriji, ni mi  ne moţemo  ĉiniti  ĉuda, ali ono što je naš zadatak, je 
stvoriti mehanizme trajne konkurentnosti našeg gospodarstva. U realnim uvjetima svjetske 
ekonomije, reagirajući na svjetske  trendove i  na  zahtjeve  svjetskih  trţišta, u  partnerstvu 
javnog i privatnog  sektora, uvjeren sam da mi  te mehanizme moţemo stvoriti. Osmišljeno i  
taj izlazak iz krize na tim principima uz  stvaranje povoljne klime za ulaganje, a ne 
stvaranjem atmosfere u kojoj se ništa  ne smije dogoditi, Istra moţe sigurno kroĉiti naprijed. 
Valjda je danas ipak  napokon, valjda je, svima  jasno koliko smo toga  nepotrebno propustili  
protiveći se, na primjer,  izgradnji  Brijuni rivijere, golf igrališta i drugih projekta, koji  su 
moţda manje poznati, ali su bitni za Istri. 

Tome treba dodati  ĉeste medijske priloge, kojima je vaţnije oblatiti  pojedinca ili 
zaustavljati razvojne programe iz politiĉkih razloga, zaboravljajući na naše sugraĊane koji  su 
nezaposleni, zaboravljajući na ĉinjenicu da  naše gospodarstvo treba konkurentnost, jer 
inaĉe neće opstati. 

Ono što smatram najvaţnijim u  našem naĉinu ili modelu izlaska iz  krize, nije samo  
ĉinjenica  da iz krize moramo i sigurno izlazimo, već kako  ćemo iz krize izaći. Ono što 
moramo promijeniti u odnosu na  samo par godina  je logika  brţe zarade, koja  nije stvorena 
na radu i znanju. Paradoksalno je  kako je prije samo dva, tri desetljeća turizam bio za 
mnoge izvor brze zarade, a danas mnogi govore kako  se u turizam baš  ne isplati ulagati,  
jer  je povrat na ulaganje, povrat na uloţena  sredstva naprosto  predug.  

Općepoznato  je da  se  posljednja  svjetska kriza, osim u financijskom svijetu, 
zapravo  realno  dogodila  u  graĊevinarstvu, preciznije u  trgovanju  nekretninama. Tako je  
na neki naĉin bilo i kod nas,  gdje  se upravo posao  sa nekretninama za tisuće, za koje je 
bio odliĉan izvor  brze zarade, danas u  roku od  samo desetak godina, imamo situaciju u 
kojoj upravo taj sektor  je  generirao najveću nezaposlenost, najveću nelikvidnost i naţalost i 
propadanje u  graĊevinarstvu  i  u poslovanju  s nekretninama.          

Upravo zato insistirat ću  da se izlazak iz krize  bazira, prvo, na radu, na znanju i na 
inovacijama, novim proizvodima i uslugama, koji mogu biti vezani uz  postojeći gospodarski 
sektor koji imamo, ali koji moţe stvoriti i nove sektore, naroĉito  visokih tehnologija  i prodaje  
izvoza znanja.       
 Dame i gospodo, signore  e signori ! 
 Prije  6 godina  na današnji dan u ovoj povijesnoj  Istarskoj sabornici izgovoreno je 
mnogo vaţnih  reĉenica, poslano je  mnogo vaţnih  poruka. Uĉinili su to predsjednik 
Republike, gospodin Stjepan Mesić i bivši predsjednik Europske komisiji, gospodin Romano 



9 

 

Prodi, koji  su postali tada, prije  6 godina, poĉasni graĊani Istarske ţupanije, spominjući 
istarske  vrijednosti  u  hrvatskom i u  europskom kontekstu.  

Ali, uvijek ostaje  osnovno pitanje svih pitanja : što još  moramo uĉiniti da bi  naši  
najbliţi, naši sugraĊani bili  zadovoljni ? 

Obećali smo da  ćemo  uĉiniti sve neophodno kako bismo zadovoljili  sve njihove  
kljuĉne ţivotne potrebe. Puno smo toga  već i uĉinili, ali  svi presudni koraci  ipak nisu 
uĉinjeni. Ali to  mogu s ovoga mjesta reći, siguran sam da je  ovaj tim kojeg imam ĉast voditi, 
spreman uĉiniti sve ono što  smo obećali našim sugraĊanima. U ovim ne dobrim vremenima 
oĉekujemo još malo strpljenja i  vjere. Moji je osjećaj  da smo   moţda baš ovih dana nekako 
dotakli dno i da lošije ipak  više  neće biti. Ne govorim to zato, jer imamo lijepo  vrijeme, 
dolazi ljeto, već prije svega, jer imamo potpuno jasan ciljeve i praktiĉki pogotovo  sve 
mehanizme, neovisno o centraliziranosti ove drţave, da te ciljeve i ostvarimo.  

Zato  vas  pozivam, dame i gospodo, signore  e signori,  na zajedništvo i meĊusobno 
iskreno povjerenje, bez kojega  neće biti sreće za nikoga od  nas. Zaista vjerujem da je  baš 
otvorenost, iskrenosti i meĊusobno poštivanje i uvaţanje, iskreni dijalog meĊu  nama, 
osnova  za postignuće onoga što svi zajedno  ţelimo, što smo si svi zajedno zacrtali.  

Hvala vam na tome. 
Ringrazio  e  auguro una belissima  giornata dello  Statuto istriano.  
Ţelim i  ĉestitam svima  Dan Istarskog  statuta. 
Hvala lijepa. Grazie mile».     
  

 AD – 3 PRIGODNO OBRAĆANJE  PREDSJEDNIKA, POČASNOG 
                       GRAĐANINA ISTARSKE  ŽUPANIJE  STJEPANA MESIĆA 
 
STJEPAN MESIĆ : 

 
«Gospodine Ţupane, gospodine Gradonaĉelniĉe Grada Poĉe, gospoĊe i gospodo, 

dragi uzvanici, dragi  ĉlanovi  Skupštine Istarske  ţupanije, sve vas pozdravljam. 
Drago mi je da sam  danas ovdje na  Danu  Statuta Istarske ţupanije. 
Reĉeno je već koja je borba bila   da se usvoji  Statut, koje su  birokratske prepreke 

bile, koje su   politiĉke prepreke bile , ali Statut je ipak  usvojen. On je bio vaţan  za  
homogenizaciju  ovog  društva u Istri, ali je  bio i poruka ostalima u Hrvatskoj  da treba ići u 
decentralizaciju, jer  Hrvatska  je  najcentraliziranija  zemlja u  Europi.  

Zašto treba ići u  decentralizaciju ? 
Zato da dobijemo motivaciju na  niţim razinama, motivaciju onih  koji stvaraju nove 

vrijednosti, jer, ako sva  sredstva idu u centar i centar o njima odluĉuje, onda svi ovise o 
centru, ali nema motivacije. Zato je vaţno  da se, evo, i poslije narednih izbora koje 
oĉekujemo, izborimo i za veći stupanj decentralizacije. To je potrebno radi naših  graĊana, ali  
ovdje je spomenuto  više toga, pa neću ja previše o tome  govoriti.  

Postoje razne inicijative. Turizam je jedna  od  naših privrednih  grana  koja je 
znaĉajna za cijelu  Hrvatsku, ali bi bila još znaĉajnija ta  grana kada bismo mi proizvodili za 
turizam, tako da turizam bude izvoza grana. Zato da ona to nije iz više razloga. Jedan  je, jer 
smo uništili svoju poljoprivredu jednostavno pogrešnom politikom. Hrvatska je 
deindustrijalizirana zemlja opet zbog kriminala u pretvorbi i zbog pogrešnog modela  
pretvorbe. Ne moţemo to vratiti  natrag, ali mi moramo  industrijalizirati ponovno  Hrvatsku 
na višoj tehnološkoj  razini. A isto tako  moramo razvijati i naše turistiĉke kapacitete. Mi njih 
imamo , ali  moramo produţiti turistiĉku sezonu.  I, evo,  kada se govori o golf igralištu. Svi 
oni koji ne znaju o ĉemu se radi misle da se uzimaju poljoprivredne površine i zbog toga  
ćemo imati manje  hrane., a ne uzima se u obzir  da  će igrališta biti tamo  gdje  je danas 
draĉ, gdje je danas  makija. Te površine donosit  će nova  sredstva, ali preko  cijele  godine, 
jer mi imamo poziciju , što drugi  nemaju,  da nakon  izgraĊenih  naših  puteva, cesta, 
autocesta, moţemo oĉekivati  iz cijele  Europe  ljude koji neće dolaziti samo  avionima, nego 
i  automobilima. I  ako uzmete da jedna  Austrija  ima  preko  150, 200  golf igrališta, a igraju  
moţda  6 mjesec u godini,  i unatoĉ toga grade nove. Mi imamo  3 igrališta i 33 udruge za 
borbu protiv   golf igrališta, što je za  svakog  nerazumno, jer kaţe ovako , ovi  borci protiv 
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golf igrališta , «pa tu  će dolaziti bogati ljudi». A  ti bogati ljudi moraju jesti, moraju  piti, 
moraju  se oblaĉiti, pa i dobro je  da doĊu  i dobro  je da  vrijeme provode kod nas i dobro je 
da  igraju golf preko cijele godine, jer onda produţujemo svoju turistiĉku sezonu. Puno toga 
ima što treba  riješiti, ali  uvijek na  nekakvom   zavoju stvari bivaju nepotrebni krivi tok. 

 Kada smo razgovarali sa  emirom od  Katara   EL TAMIR  dogovoreno je  bilo da 
Katar investira u Hrvatsku u  ELENGI ili na Krk ili u  Ploĉe 2,5  do  3 milijarde  €. Naša je  
Vlada bila  protiv  sa premjerom koji je  sada  odsutan . (Smijeh).   .                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

Onda smo  imali prijedlog  kojeg je dala  struka, koji su dali privrednici,  da osiguramo 
ovoj zemlji energente. I  bilo  bi dobro da  se spoji  naš naftovod sa Druţbom, takozvana 
Druţba –Adrija. Sve što mi trebamo  nafte ostat će u našim rafinerijama, a višak ide preko 
Hrvatske, mi samo imamo  tamo kontrolni mehanizam i biljeţimo koliko je preko nas prešlo i 
to naplaćujemo. Vlada je bila protiv. 

Onda je prijedlog  bio  Juţni tok, da osiguramo plin. Opet mi smo imali  najbolje  
uvjete, jer u taj koridor , koji je  Janofov  koridor, uz taj koridor  zemlja je otkupljena, sve je 
riješeno, samo stavimo plinsku cijev i opet plina koristimo koliko je nama potrebno, a ostatak  
biljeţimo koliko je prošlo i opet naplaćujemo. Vlada je bila protiv.  

Zašto to nikome u ovoj zemlji  nije  jasno, jer nema razvoja bez  osiguranja 
energenta. 

I  sada kada  se nalazimo u ovoj situaciji, moram reći vrlo teškoj situaciji, kada 
slavimo   svaki novi kredit, ja mislim da ću, s obzirom  na moje godine,  doĉekati i dan kada  
ćemo slaviti  otplatu nekog od ovih većih  kredita. A reći  ću  vam i zašto to govorim.  

Kada sam bio  1951. godine  u gimnaziji u  Poţegi  naš profesor povijesti  je rekao : 
«Teško je , zemlja  je razorena, razorena je privreda, razorene su  kuće, razorena su  sela, 
gradovi, treba sve to obnoviti i  treba izgraĊivati novo, ali  trebaju i sredstva. MeĊutim, mi, 
tada Jugoslavija,  moramo otplaćivati  kredite koje je  uzela Kneţevina  Crna Gora, pa 
kasnije Kraljevina Crna Gora, moramo otplaćivati dugove koje su napravili Kneţevina  Srbija, 
pa kasnije  Kraljevina  Srbija, pa  nakon toga  Kraljevina  Jugoslavija. Sve zbog kontinuiteta, 
nitko  dugove  ne oprašta». U to  vrijeme ja sam mislio , pa  to je  nevjerojatno, da mi to  sve 
moramo  što je prije, skoro  100 godina  zaduţeno,  sada  moramo  vraćati.  Tako i ovo što  
mi sada zaduţujemo   naši praunuci  će morati vraćati. Ali, kada  je već to tako, sada 
moramo ulagati sredstva u nove vrijednosti. To je ono ĉemu ovo  društvo  mora biti 
orijentirano, a da  bismo to mogli, moramo se što prije naći u  Europi. I to  nije  naš zadnji cilj, 
naš  zadnji  cilj  je  da svi naši susjedi ispune uvjete, ostvare standarde i  uĊu u  Europu, jer  
time mi definitivno iskljuĉujemo rat kao   politiĉko sredstvo, jer motiva za rat u toj  Europi više 
neće biti. Motiv je uvijek bio  da se uzmu tuĊi teritoriji, a toboţe  štiti svoja  nacionalna 
manjina. U toj udruţenoj  Europi, u tom najelitnijem  gospodarsko – politiĉkom klubu,  koji se 
zove  Europska unija, iskljuĉen će biti taj motiv, tako da će Europa biti   najveći faktor mira, 
koji  će biti vaţan za sve,  ne samo za  Europu. Jer Europa  kada  udruţi sve svoje 
potencijale, kada udruţi ekonomske, ljudske, zdravstvene, znanstvene, školske  snage, to  
će biti  najjaĉi faktor mira u svijetu. Ali, to što će biti iskljuĉen motiv za rat, ali  će biti motivi za  
suradnju, jer nema više promjene granica. Arhitektura našeg prostora definitivno je završena  
osamostaljenjem Crne Gore, izdvajanjem sada Kosova, ta arhitektura je gotova.  I nema više 
potrebe  da se mijenjaju granice . Sada je potreba naša   da se otvore  granice, da je jednom 
Talijanu sasvim  svejedno da li je s jedne ili s druge  strane  granice, da li je Hrvat s jedne ili s 
druge  strane granice, ali isto to mora vrijediti i za  Albanca i za Srbina i za Hrvata. Dakle, 
takvu Europu , tolerantnu Europu,  moramo izgraditi i tu moramo poduzimati sve da do 
ostvarenja toga  doĊe što prije. 

 MeĊutim, mi imamo  i neke  retrogradne akcije koje , ja  ne znam kuda  vode. Moţda 
su to  motivi sasvim u redu, ali ne znam da li nas to vodi prema jednom ozbiljnom cilju. Ako 
sada konstatiramo na temelju jedne komisije jednog uvaţenog  bivšeg suca Ustavnog  suda, 
Vice Vukojevića, pa  ako je njegova komisija utvrdila, neće vjerovati, da je u Jasenovcu 
ubijeno  366 ţidova, onda moţete misliti koja je to snaga te komisije i zakljuĉka te komisije, 
da je 900-tina stratišta  poslije  Drugog svjetskog  rata. Degol je rekao u Francuskoj poslije  
rata bez  suĊenja  likvidirano je  11.000 kolaboranata i on je  rekao  s tim moţe ţivjeti, a 
procjene su  više desetaka tisuća  Francuza da je likvidirano. U  Italiji  vidjeli ste kako je 
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likvidiran i obješen Mussolini i  Carla  Petaci, ali nikome  ne pada napamet da kaţe : ĉekaj, 
ĉekaj, pa nisu  ĉovjeka osudili. Nije bilo suĊenja, istina, ali to je bila retorzija, to je bila u 
izvjesnom smislu  osveta za ono što se dogaĊalo prije toga i zato se to u Italiji i ne postavlja 
pitanje.  

A sad što mi imamo ?    
Mi imamo da je Njemaĉka kapitulirala, ali još  10  dana se vode bitke, krvave bitke, jer  

se kvinsliška vojka ne predaje, ustaše, domobrani, ĉetnici, ĉerkezi, bjelogardejci, neće se 
predati. Pa recite vi meni kako će se predati  1.500 straţara u Jasenovcu , koji su  4 godine 
ubijali. On se neće predati. Neće se Pavelićev tjelesni zdrug predati. Neće, jer zna što je 
radio. Neće se predati Rafaela  Bobana bojna, koja  gdje god je došla  je sijala  smrt. Neće 
se predati. I oni se ţestoko bore, ali  bore  se i  ĉetnici i bjelogardejci. U tim bitkama gine se  i 
na jednoj  strani naša vojska, a na drugoj strani kvislinzi. 

 Partizani su svoje  sahranili u mjestima odakle su ljudi bili, a ovi su  sahranjeni tamo 
gdje su poginuli. Da li je tu bilo i nevinih  ţrtava ? Vjerojatno da je bilo, sasvim sigurno da je 
bilo, ali većina onih koji tu ginu nakon što je  Drugi svjetski rat završio, kada se više  na te 
odmetnike ne odnose meĊunarodne konvencije, ne moţemo  reći svi oni su  jednostavno  
nevine ţrtve, i sada to  treba iskapat, kao što ste vidjeli ide velika jedna akcija. Ja ne znam 
ĉemu to sluţi. Tamo gdje se  zna da je  netko nevin ubijen u redu je, neka se procesuira, 
neka  se istraţi. Ali mora se znati cilj, što ţelimo, ali ne moţemo  reviziju napraviti  Drugog 
svjetskog rata, na jednom pretvarati  pobjednike u poraţene, a poraţene u  pobjednike. To  
jednostavno  ne ide.   

Ovo sve govorim zbog toga, jer svi  kvislinzi nisu  otišli do Austrijske granice. Jedan 
dio je njih ostao po Slavoniji, Lici, Dalmaciji, ĉetnici u Bosni i Srbiji. Do  1951, godine , 
takozvani kriţari, pruţaju otpor ili škripari, kako su ih zvali u Dalmaciji. o su grupe koje su 
napadale općinske zgrade, ubijali odbornike, pljaĉkali, zaustavljali vlakove i ginulo se. Oni su  
ĉekali  ustvari sukob Istoka i  Zapada, sukob  Sovjetskog saveza i Zapada i  raĉunali su 
Zapad će traţiti njihovu pomoć. To se nije dogodilo  i zadnje grupe su likvidirane 1951. 
godine, u Srbiji 1961 godine. Do  1961. godine  još pojedine ĉetniĉke  bande pruţaju otpor. 
  

Ja pitam sada one koji sve ove proglašavaju  nevinim ţrtvama, da su  ĉetnici ostali 
poslije  našeg Domovinskog  rata na prostoru Hrvatske, da su se  organizirali u grupe, da su 
napadali općine, gradove, pojedince, drţavne institucije, što  bi policija radila ? Policija  bi ih  
ĉistila. I da li bi u tom ĉišćenju bilo mrtvih ? Sigurno da bi bilo. Ali ne bi bilo suĊenja, jer 
upravo to bi se   dogodilo u borbi, a onaj koji  je zarobljen taj bi bio suĊen.  

MeĊutim,  treba stvari postaviti  u  onaj kontekst poslije Drugog svjetskog rata koji su  
standardi bili i  što se dogaĊalo, i da  sklopimo  knjigu Drugog  svjetskog rata. Ako je netko 
uĉinio zloĉin neka za njega odgovara. Ja nikad nikoga  ne branim  unaprijed, ali ne da se 
sada govori  komunistiĉki zloĉini u  ratu. Koji su to komunistiĉki zloĉini? Ako je  97 %  boraca  
NOB-e bilo izvan komunistiĉke partije, koji su onda to komunistiĉki zloĉini. Ali ako netko ima  
podatke, ima dokaze, to se  sve moţe napraviti. 20 godina mi imamo  Hrvatsku i sada se 
netko sjeti da ide tragom Vice  Vukojevića. Ali ja sam rekao od toga   svega neće biti ništa,  
ali naša paţnja  je usmjerena prema nekim poslovima koje smo apsolvirali.  

I sada gledajte ovu politiĉku situaciju. Mi imamo interese u raznim zemljama. Za nas 
nije  dovoljno samo trţište Hrvatske. Mi moramo ići i izvan  Hrvatske. Kada je Vukovar bio 
opkoljen, tuĉen svim sredstvima, nitko nije pitao za ljudska prava opkoljenih Vukovaraca. 
Nitko, jer nismo imali nafte. Kada je  Sarajevo bilo  tri godine opkoljeno, tukli su ga  svim 
sredstvima, što je s ljudskim pravima? Ali Bosanci nisu mali nafte. Kada je  8000  Bosanaca 
zarobljeno u Srebrenici i znalo se da poĉinje likvidacija svih, nitko nije reagirao, jer opet 
Bosanci nisu imali  nafte, niti plina.  

I sada vidimo to se dogaĊa sa Irakom. Na mene je vršen pritisak sa svih  strana da 
pošaljemo vojsku u Irak, jer je  Sadam Husein  proizveo  nuklearno oruţje, kemijsko oruţje i 
biološko oruţje, i on to moţe upotrijebiti svaki  ĉas i da  bi se svijet zaštitio  od takve 
opasnosti, mora  se ići akcijom. Akcija je provedena, nisu našli  biološko oruţje, nisu našli 
kemijsko oruţje i nisu našli nuklearno oruţje, ali su našli naftu, a nafta je promijenila vlasnika. 
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Sada kada govorimo o Libiji  mene optuţuju da  štitim Gadafija. Niti ja štitim Gadafija , 
niti ja mogu štititi  Gadafija. Ali  ako je rezolucija donesena  koja kaţe da se uspostavlja zona 
kontrola leta, dakle, nitko se tamo ne moţe dignuti u zrak, posebno ne vojni avioni, i to je 
provedeno. Sada su razoreni aerodromi, razorena je infrastruktura, što sada treba dalje 
uĉiniti? Pa treba ih  natjerati da idu za  pregovaraĉki stol da se utvrdi potreba za nove 
reforme. Libija mora doţivjeti  reforme. Ali kako ? Ne moţe samo bombarderima, mora  se 
sjesti za stol i pobunjenici i   vlast. Ja o tome govorim da se mora izvršiti pritisak na 
pregovore, jer  ginu  civili i na jednoj i  na drugoj strani, ali do kada ? Ja  se drţim principa, 
ako bismo  natjerali jednu i drugu stranu  da sjednu za pregovaraĉki stol uz meĊunarodnu 
pomoć da se  formira komisija za izradu novog ustava, komisija za izradu nove regulative, 
izborne regulative, da Libija  dobije i ustav i novu skupštinu i novu  vladu i novog 
predsjednika, onda Libijci sami rješavaju  svoj problem.   

I sada se našao izvjesni Andrija  Hebrang, koji se u sve razumije, posebno u 
medicinu, to je jedan prekrasan ĉovjek, ali u politiku se ne razumije. I on kaţe da su moji 
stavovi  nakaradni, jer  traţim mir u Libiji. Traţim nešto  što  će biti   najbolje  za Libijske 
graĊane, a on kaţe   da su to  nakaradni stavovi. I sada je on odluĉio  da mi oduzme 
financiranje, a ĉim Andrija kaţe, ĉovjek ne laţe, to  će onda vjerojatno tako biti.  

Ja sam malo otišao izvan Istarske ţupanije, ali  govorim o temama koje sve vas 
interesiraju. Mi  ţelimo suraĊivati i sa onima koji  će biti  na vlasti poslije  Gadafija i poslije 
ove vlasti, ţelimo suraĊivati s onima koji  će biti i poslije Mubaraka i poslije drugih 
vlastodrţaca, jer nas zanima suradnja sa narodima i drţavama, ali mi ne moţemo drugima 
birati niti njihove predsjednike, niti njihove vlade, ali moţemo pomoći  u tom smislu da se 
napravi ozraĉje kada  se moţe pregovarati. 

Vama ţelim puno uspjeha.  
Statut je puno toga pridonio, da mi  se sada vratiti u ono vrijeme kada se govorilo o 

Statutu, koji rjeĉnik je  bio protiv Statuta, a sada vidimo  koristi da  smo stvorili jedno  
najtolerantnije društvo u ovoj zemlji.  

Hvala  vam lijepa». 
 
 AD  4  GLAZBENI PROGRAM 
 

U  glazbenom programu  sudjelovali su :  
- MILA  SOLDATIĆ i MARKO MARIĆ, «Lijepa naša» i «Krasna zemljo Istra  mila «. 
- «Najdraţe  moje» od  Nenada Ninĉevića,   
1. «Senza  catene (Unchained  melody), Alek Nort 
2. «La preghiera»,  Andrea  Bocceli 

 
 U  čast nedavno preminulog  Nella Milottia :.  
 «Nello Milotti ugledni skladatelj, pedagog i dirigent po završenom školovanju  na 
Akademiji za glazbu u Ljubljani, djelovao je   kao  nastavnik u  Talijanskoj  gimnaziji i srednjoj 
glazbenoj školi «Ivana Matetića – Ronjgova» u Puli, te kao profesor na  Pedagoškom  
fakultetu u Rijeci, Odjel  nastavne djelatnosti u  Puli.  
 Više od  50 godina vodio je amaterske zborove «Lino Mariani» i «Matko Brajša 
Rašan» u Puli, te «Roţenice» u Pazinu» 
 . .  
 Mješoviti pjevaĉki zbor «Matko Brajša Rašan», izvodi skladbe: ŠKRINJA i POD  
LINDARON, pod ravnanjem Tatjane  Merkl.    
 Mješoviti pjevaĉki zbog «Lino Mariani» otpjevao je  skladbu Nella Milottia  MARAFOR, 
nakon toga kombinaciju izmeĊu MARINARESCA P. Carnijela, CANZIONERE POLESE, 
Milotti. 
 Solista  Mario Stoco. 
 Dirigent: Edi  Svich, a na klaviru ih prati  Branko Okmaca.  
 Mješoviti pjevaĉki zbor «Roţenice» Pazin  izvodi skladbe Nella Milottia :  Ni GA ĈA 
JE PAZIN i NAD VALUNOM , dirigent : Ines Kovaĉić – Drndić. 
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 Zajedniĉki  zborovi izvode omaţ Nellu Milotti: Va pensiero, izvedive opere Nabuco, 
skladane davne 1842. godine, kada su  1901. godine maestra Verdia ispraćali na njegovo 
vjeĉno poĉivalište,  kada je  masa od  peko 25.000 ljudi spontano zapjevala Va pensiero. 
 .  
 AD – 5 ZATVARANJE SVEČANE SJEDNICE  
 

Predsjednik DINO KOZLEVAC, zahvaljuje se vrijednim izvoĊaĉima muziĉkog 
programa., gostima i uzvanicima koji  su  bili na sveĉanoj sjednici. 
 Ispriĉava se ako nekoga nije pozdravio.  
 Zakljuĉujem sveĉanu sjednicu. 
 Sjednica je zakljuĉena u  13,05 sati.  
 
 
 
SKRAĆENI I ZAPISNI VODIO:      PREDSJEDNIK  SIŢ 
 
IVAN KLARIĆ        DINO  KOZLEVAC 
 


